
Medborgarförslag om parkskötsel 

 

En fråga som under flera år har diskuterats livligt är bidöden och försvinnandet 

av pollinerande insekter. Frågeställningen är ingalunda ny utan har intensivt 

debatterats som en följd av de kemiska bekämpningsmedlens introduktion i 

jord- och skogsbruket. Glöm inte den debatt som uppstod i spåren av Tyst vår! 

Biociderna har lyfts fram som stora problem och i början av 80-talet kom det 

två stycken SOUn där dessa frågor diskuterades. Föreningen KRAV bildades 

1985 som en motkraft mot det moderna kemiska jordbruket och ”alternativa” 

livsmedel började produceras i stora massor.  

Men det är inte bara den kemiska belastningen i samhället som utgör risker för 

de pollinerande insekterna. Dagens gräsmattor och andra ytor som klipps hårt 

kallar många forskare för ”gröna öknar” eftersom dessa ytor bli så artfattiga. 

Forskarna studerar dessa frågor och i det senaste numret av Forskning och 

Framsteg(FoF) finns en   artikel som belyser dessa frågor och ger tips för hur 

man kan stimulera den biologiska mångfalden. Artikel har rubriken ”Låt gräset 

bli äng!” 

Så här står det i artikeln ”Eftersom gräset klipps regelbundet hinner det sällan 

blomma. Blombesökande insekter som fjärilar, humlor och solitärbin har alltså 

lite att hämta där. Fjärilar trivs exempelvis bättre på övergivna industritomter 

än i välskötta parker.” Sveriges kommunen spenderar åtta miljarder per år på 

att klippa fram biologisk fattiga miljöer. 

Forskarna vid SLU arbetar med olika idéer för att öka den biologiska 

mångfalden när det gäller olika gräsytor. FoF visar på tre sätt att ersätta den 

artfattiga gräsmattan och dessa idéer är örtgräsmatta, den svenska ängen (det 

vore en ynnest att återskapa denna med sin stora variation och skönhet) och 

den måleriska ängen(låter lite romantiskt). 

Vad jag förstår är grundtanken att vi inte ska klippa våra gräsytor så intensivt 

som vi gör idag, eller åtminstone inte hela den tidigare ytan utan spara delar, 

kanske i synnerhet kantzonerna, för att stimulera den biologiska mångfalden. 

Detta skulle också stimulera alla de insekter som vi är så beroende av. Och 

inom parantes skulle det skänka stor skönhet i stadslandskapet. 



Jag vill att förvaltningen får i uppdrag att i sitt parkskötselarbete utvecklar 

planer för att bevara och stimulera den biologiska mångfalden i sitt parkarbete 

samt att låta sig befruktas av de idéer som SLUforskarna arbetar med. 
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